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Jegyzőkönyv 

 

Készült: Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2025. február 13-án 15,00 

órakor megtartott soron következő nyílt ülésén.  

 

Ülés helye:  Önkormányzati Hivatal tanácskozóterme 

4122 Gáborján, Fő u. 106. szám 

 

Jelen vannak: Mező Gyula polgármester, Baranyai Endre alpolgármester, Szilágyi Hajnalka, 

Balogh Csilla, Micskei Tamás képviselők 

 

A napirendi pontok megtárgyalásán részt vesz: Jenei Attila jegyző, Faragó Sándor 

pénzügyi főmunkatárs, Bodnárné Molnár Anikó jegyzőkönyvvezető 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Polgármesteri jelentés 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

2. Előterjesztés Gáborján Község Önkormányzata 2025. évi költségvetésének 

elfogadására 

      Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

3. Előterjesztés a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V.27.) számú 

önkormányzati rendelet módosítására, az Ügyrendi Bizottság tagjainak 

megválasztására 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

 

4. Előterjesztés a közös önkormányzati hivatal Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosítására 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

 

5. Előterjesztés a települési támogatásról és az egyéb szociális ellátásokról szóló 

9/2015. (XI.20.) számú önkormányzati rendelet módosításáról 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

 

6. Előterjesztés az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól 

szóló 5/2013. (IV.25.) számú önkormányzati rendelet módosításáról 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

  

7. Előterjesztés a Gáborjáni Mocorgó Óvoda és Mini Bölcsőde 2025. évi nevelési 

rendjének és a beíratás időpontjának meghatározásáról 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

8. Előterjesztés Gáborján Község Önkormányzata 2025. évi közbeszerzési tervének 

elfogadásáról 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

9. Előterjesztés a 2025. évi belső ellenőrzési terv elfogadására 

Előadó: Jenei Attila jegyző 
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10. Előterjesztés az alpolgármester költségtérítésének meghatározására 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

11. Előterjesztés a polgármester szabadságolási tervének jóváhagyására 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

 

12. Előterjesztés a Gáborjáni Roma Nemzetiségi Önkormányzattal kötött 

együttműködési megállapodás felülvizsgálatára 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

13. Micskei Tamás önkormányzati képviselő beadványában felvetett kérdések 

megtárgyalása 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

14. Különfélék 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

Mező Gyula: 

Tisztelettel köszöntök mindenkit. Megállapítom, hogy a megválasztott 5 fő képviselő-testületi 

tagból 5 fő jelen van, így a képviselő-testület 5 fővel határozatképes. A különfélék napirendi 

pont keretében javaslom megtárgyalásra a következő előterjesztéseket: 

A/ Előterjesztés a Kiskörös-Menti Önkormányzatok Internetfejlesztő Társulása 

megszüntetésére 

B/ Előterjesztés a Gáborjáni Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat Szakmai Programjának 

és Szervezeti és Működési Szabályzatának elfogadására 

C/ Előterjesztés a Gáborján külterület 0108/4 hrsz alatti külterületi út felújítás pályázat 

benyújtásáról és a kapcsolódó saját forrás biztosításáról   

     Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

Mező Gyula: 

Kérem a Képviselő-testületet, hogy a javasolt napirendi pontokat a kiegészítéssel együtt 

fogadja el. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

napirendet fogadta el: 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Polgármesteri jelentés 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

2. Előterjesztés Gáborján Község Önkormányzata 2025. évi költségvetésének 

elfogadására 

      Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

3. Előterjesztés a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V.27.) számú 

önkormányzati rendelet módosítására, az Ügyrendi Bizottság tagjainak 

megválasztására 

Előadó: Jenei Attila jegyző 
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4. Előterjesztés a közös önkormányzati hivatal Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosítására 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

 

5. Előterjesztés a települési támogatásról és az egyéb szociális ellátásokról szóló 

9/2015. (XI.20.) számú önkormányzati rendelet módosításáról 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

 

6. Előterjesztés az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól 

szóló 5/2013. (IV.25.) számú önkormányzati rendelet módosításáról 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

  

7. Előterjesztés a Gáborjáni Mocorgó Óvoda és Mini Bölcsőde 2025. évi nevelési 

rendjének és a beíratás időpontjának meghatározásáról 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

8. Előterjesztés Gáborján Község Önkormányzata 2025. évi közbeszerzési tervének 

elfogadásáról 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

9. Előterjesztés a 2025. évi belső ellenőrzési terv elfogadására 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

 

10. Előterjesztés az alpolgármester költségtérítésének meghatározására 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

11. Előterjesztés a polgármester szabadságolási tervének jóváhagyására 

Előadó: Jenei Attila jegyző 

 

12. Előterjesztés a Gáborjáni Roma Nemzetiségi Önkormányzattal kötött 

együttműködési megállapodás felülvizsgálatára 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

13. Micskei Tamás önkormányzati képviselő beadványában felvetett kérdések 

megtárgyalása 

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

14. Különfélék 

A/ Előterjesztés a Kiskörös-Menti Önkormányzatok Internetfejlesztő Társulása 

megszüntetésére 

B/ Előterjesztés a Gáborjáni Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat Szakmai 

Programjának és Szervezeti és Működési Szabályzatának elfogadására 

C/ Előterjesztés a Gáborján külterület 0108/4 hrsz alatti külterületi út felújítás 

pályázat benyújtásáról és a kapcsolódó saját forrás biztosításáról  

Előadó: Mező Gyula polgármester 

 

 

1. napirendi pont Polgármesteri jelentés 

 

Mező Gyula:  

Sok mindenről nem tudom most tájékoztatni a testületet, de ha valakinek bármivel 

kapcsolatban van kérdése, válaszolok rá. A piac pályázattal kapcsolatban végre sikerült a két 
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telket összevonatni, reméljük, hogy a jövő hétre elkészül a terv és hozzá tudunk fogni a 

közbeszerzéshez. Március hónapban lehet pályázni külterületi út felújítására, de erre a 

különfélék napirendi pontban visszatérünk. Az bölcsődében és az óvodában a nagytermekbe 

klímát szereltettünk fel, hogy ha esetleg a fűtéssel probléma lenne, akkor ne hűljenek ki a 

termek. Egy hét múlva el is romlott a gázkazán és a klímákkal kellett fűteni. Kérem, ha 

valakinek van kérdése, tegye fel.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom elfogadásra a polgármesteri 

jelentést. Kérem a Képviselő-testületet, hogy aki egyetért, kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a Képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta:  

 

1/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. §-ában meghatározott jogkörében 

eljárva - megtárgyalta az elmúlt időszak fontosabb eseményeiről készült polgármesteri 

jelentést és elfogadta azt. 

 

Határidő: - 

Felelős: Mező Gyula polgármester 

 

2. napirendi pont Előterjesztés Gáborján Község Önkormányzata 2025. évi 

költségvetésének elfogadására 

 

 

Mező Gyula:  

A második napirendi pont ismertetésére felkérem Faragó Sándor pénzügyi főmunkatársat. 

 

Faragó Sándor: 

A költségvetési rendelet-tervezetet minden évben február 15-ig kell a Képviselő-testület elé 

terjeszteni és március 15-ig kell a testületnek elfogadni. Röviden annyival egészíteném ki az 

előterjesztést, hogy a költségvetés tervezésére vonatkozó jogszabályok nem változtak, a 

korábbi évekhez hasonló módon és szerkezetben készült a 2025-ös költségvetési törvénynek 

megfelelően. Belső változás annyi történt, hogy 2025. január 1-től a közös hivatalt, mint 

intézményt átvettük, illetve a családsegítő szolgálat is mi működtetjük. Ennek a két 

intézménynek, illetve feladatnak a költségvetése beépül az önkormányzatéba. Van egy 5. 

számú tájékoztató tábla, abban vannak kimutatva az állami támogatások. Ebben látszanak a 

hivatal, illetve a családsegítő támogatásai. A polgármesteri illetményhez kaptunk egy 

jelentősebb összeget. Ezek a támogatások a korábbi években nem voltak. A közös hivatal 

működtetését januártól már átvettük, de a támogatás pontos összegét nem tudjuk, talán február 

végén. Január-február hónapban a hivatal a tavalyi szinten van finanszírozva, és majd 

márciusban a különbözetet kiutalják részünkre. Részben a hivatal miatt, részben a 

közmunkaprogram miatt márciusra lesznek végleges számaink. Az 1. számú mellékletben 

szerint az említett tételek teszik ki zömét a működési bevételeinknek, illetve a 

közfoglalkoztatás támogatása, valamint az egészségügyre kapott támogatás. Beruházási célú 

támogatásból egyet terveztünk, ez a piac felújítás pályázat. Ez egy korábbi projekt, még a 

tervezés szakaszában van, pénzt még nem kaptunk rá, kiadásunk sem volt rá, valószínűleg az 
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idén fog megvalósulni. Ennek a határideje a következő év júniusa. A kiadási oldalon beépül a 

közös hivatal kiadásai is, illetve a piac beruházás. Az említettek alapján az éves eredeti 

előirányzatunk 484.595.160.- Ft, ezzel indítjuk az idei évet. Javaslom a Képviselő-testületnek, 

hogy a mai ülés alkalmával még ne fogadja el a költségvetés tervezetét, mivel még nincsenek 

végleges számok, a pontosabb adatok március elejére alakulnak ki.  

 

Mező Gyula: 

Javaslom, hogy ne fogadjuk el most a költségvetés tervezetét, amikor meg lesznek a 

közmunkaprogramnak a konkrét adatai, akkor ismét terjesszük a Képviselő-testület elé. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom, hogy ne fogadjuk el a mai 

ülés alkalmával a költségvetést, a döntést a következő testületi ülésre tegyük át. Kérem a 

képviselő-testületet, hogy aki egyetért, kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 

határozatot hozta:  

 

2/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011.é vi CLXXXIX. törvény 42. §-ában meghatározott jogkörében 

eljárva - egyetért abban, hogy az önkormányzat 2025. évi költségvetésének megállapításáról 

szóló rendeletről beterjesztett tervezetet, javaslatot első olvasatnak tekinti azzal, hogy a 

közfoglalkoztatási programok tényadataival átdolgozott javaslatot újra be kell terjeszteni a 

Képviselő-testület elé. 

Felkéri a község polgármesterét, hogy a következő ülésen terjessze elő a 2025. évi 

költségvetési rendeletet.  

Határidő: 2025. március 15. 

Felelős: Mező Gyula polgármester 

 

3. napirendi pont Előterjesztés a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 

6/2016. (V.27.) számú önkormányzati rendelet módosítására, az Ügyrendi 

Bizottság tagjainak megválasztására 

 

Mező Gyula: 

A harmadik napirendi pont ismertetésére felkérem Jegyző Urat.  

 

Jenei Attila: 

A Szervezeti és Működési Szabályzat módosítását egyrészt az Ügyrendi Bizottság tagjainak 

megválasztása miatt szükséges elvégezni. Az SZMSZ tartalmazza magát az Ügyrendi 

Bizottságot, csak a tagjai nem kerültek eddig megválasztásra. A tagoknak a felsorolása a 

rendelet mellékletébe kerül be. Másrészt kiterjed a rendelet módosítása a közös hivatal 

székhely változása miatti változásokra. Tehát ahol eddig Váncsodi Közös Önkormányzati 

Hivatal szerepelt, ott Gáborjáni Közös Önkormányzati Hivatalra kerül átvezetésre. Még egy 

dolog lenne, ami viszont nincs még benne az írott előterjesztésben, hogy a rendelet 5. számú 

melléklete tartalmazza az önkormányzat által ellátott kormányzati funkciókat. Csak arra lehet 

elkönyvelni, illetve elszámolni technikai kiadásokat, amely kormányzati funkciók itt 
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szerepelnek. Mivel január 1-től a közös hivatal székhelye változott, a törvény úgy írja elő, 

hogy a közös hivatal székhelye szerint kell létrehozni és fenntartani a családsegítő és 

gyermekjóléti szolgálatot. Ennek a székhelye is Gáborjánba kerül, ennek a kormányzati 

funkciójával kell kiegészíteni az SZMSZ-t. Ez lenne a rendelet módosításnak a lényege.   

 

Mező Gyula: 

Az Ügyrendi Bizottság tagjainak megválasztásával kapcsolatban javaslom, hogy a bizottság 

elnöke Szilágyi Hajnalka képviselő legyen, a tagjai pedig Balogh Csilla és Micskei Tamás 

képviselők legyenek, mivel sem a polgármester, sem az alpolgármester nem lehet a tagja. 

Megkérdezem, hogy mindenki elfogadja a jelölést? 

 

Mindhárom jelölt elfogadja a jelölést. 

  

Micskei Tamás:  

Az Ügyrendi Bizottságnak milyen hatásköre van? 

 

Jenei Attila: 

Ami az SZMSZ-ben meg van határozva, azokban a feladatkörökben jár el, de nincs kizárva, 

hogy új feladatköröket kapjon, amennyiben a Képviselő-testület módosítja az SZMSZ-t.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom elfogadásra a rendelet-

tervezetet. Kérem a képviselő-testületet, hogy aki egyetért az előterjesztéssel az 

kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi rendeletet alkotta: 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testületének 1/2025. (II. 13.) 

önkormányzati rendelete 

a Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V.27.) számú önkormányzati 

rendelet módosításáról 

[1] Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testületének célja, hogy működése során a 

törvény által meghatározott és az önként vállalt feladatait a település közösségének javára és 

érdekében lássa el. Mindezeket alapul véve Gáborján Község Önkormányzata önállóan, 

szabadon és nyilvánosan intézi a település közügyeit, gondoskodik a közszolgáltatások 

zavartalan biztosításáról és a helyi közhatalom demokratikus gyakorlásáról. 

[2] A fentiekben meghatározott célok elérése érdekében Gáborján Község Önkormányzata 

Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében meghatározott eredeti 

jogalkotói hatáskörében és az Alaptörvény 32. cikk (1) d.) pontjában, valamint Magyarország 

Helyi Önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 53. § (1.) bekezdésében, az 57. 

§ (1) bekezdésében, valamint a 84. § (1) bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatról szóló 6/2016. (V.27.) számú önkormányzati rendeletének módosításáról a 

következőket rendeli el:  
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1. § 

A Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V. 27.) önkormányzati rendelet (2) 

bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(2) A képviselő-testület évente legalább hat ülést tart.” 

2. § 

A Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V. 27.) önkormányzati rendelet (5) 

bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(5) A jegyzőkönyveket a zárt ülés jegyzőkönyve kivételével az állampolgárok a 

községházán, a honlapon és a községi könyvtárban megtekinthetik.” 

3. § 

A Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V. 27.) önkormányzati rendelet (1) 

bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) A Gáborján Község Önkormányzata és Váncsod Községi Önkormányzat által közösen 

fenntartott Gáborjáni Közös Önkormányzati Hivatal vezetésére Váncsod és Gáborján 

községek polgármesterei a települések lakosságszámának arányában hozott döntésükkel – 

pályázat alapján - határozatlan időre jegyzőt neveznek ki.” 

4. § 

A Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V. 27.) önkormányzati rendelet (1) és 

(2) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(1) Az önkormányzat működésével, valamint az államigazgatási ügyek döntésre történő 

előkészítésével és végrehajtásával kapcsolatos feladatok ellátására a képviselő-testület – 

Váncsod Községi Önkormányzattal közösen, Gáborján székhellyel – Közös Önkormányzati 

Hivatalt működtet. 

(2) A Hivatal neve: Gáborjáni Közös Önkormányzati Hivatal, székhely: 4122 Gáborján, Fő u. 

106.., kirendeltség: 4119 Váncsod, Kossuth u. 42.” 

5. § 

A Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V. 27.) önkormányzati rendelet (3) 

bekezdés 2–6. pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(Az SZMSZ mellékletei:) 
„2. sz. A titkos szavazás szabályai 
3. sz. Az Ügyrendi Bizottság feladat- és hatásköre 
4. sz. A polgármester feladat- és hatásköre 
5. sz. Gáborján Község Önkormányzata tevékenységi körébe tartozó feladatok 
6. sz. Az Ügyrendi Bizottság tagjai” 

6. § 

A Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V. 27.) önkormányzati rendelet 

Normaszövegben foglalt táblázat a következő 104042. sorral egészül ki: 
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„ 

(Alaptevékenység Az alaptevékenységre vonatkozó 

jogszabály kormányzati 

funkció kód 

száma 

kormányzati funkció kód neve) 

104042 Család- és gyermekjóléti szolgáltatások Szt. 

” 

7. § 

A Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 6/2016. (V. 27.) önkormányzati rendelet az 1. 

melléklet szerinti 6. melléklettel egészül ki. 

8. § 

Ez a rendelet 2025. február 18-án lép hatályba. 
 

4. napirendi pont Előterjesztés a közös önkormányzati hivatal Szervezeti és 

Működési Szabályzatának módosítására 

 

Mező Gyula: 

A negyedik napirendi pont ismertetésére szintén Jegyző Urat kérem fel. 

 

Jenei Attila:  

A közös önkormányzati hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítására szintén 

a székhely változás miatt van szükség. Csak ezek az adatok kerülnek átvezetésre az SZMSZ-

ben.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom elfogadásra a Gáborjáni 

Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítását. Kérem a 

képviselő-testületet, hogy aki egyetért az előterjesztéssel az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

3/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. §-ban foglalt jogkörében eljárva - 

figyelemmel az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. Törvény rendelkezéseire - 

megtárgyalta a Gáborjáni Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési 

Szabályzatának módosításáról szóló előterjesztést, és úgy döntött, hogy az előterjesztésnek 

megfelelően elfogadja azt. 

 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, a Szervezeti és Működési Szabályzat 

aláírására, valamint utasítja a jegyzőt az SZMSZ-ben foglaltak betartására és betartatására. 

Határidő: azonnal 

Felelős: Mező Gyula polgármesterek, Jenei Attila jegyző 
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5. napirendi pont Előterjesztés a települési támogatásról és az egyéb szociális 

ellátásokról szóló 9/2015. (XI.20.) számú önkormányzati rendelet 

módosításáról 

 

Mező Gyula: 

A következő napirendi pont ismertetésére ismételten Jegyző Urat kérem fel. 

  

Jenei Attila: 

A települési támogatásoknál a települési lakásfenntartási támogatás esetében a legutóbbi 

rendelet módosításkor a mi javaslatunkra a testület előírta, hogy az ellátásnak feltétele legyen, 

hogy az igénylő rendelkezzen hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról befizetett számlával. A 

kormányhivatal ezt kifogásolta, szakmai segítségnyújtás keretében leírta, hogy ez nem a 

szociális jogosultság feltételei körében mérlegelendő körülmény, tehát ezt nem szabhatja 

feltételként a Képviselő-testület, hogy valaki ehhez az ellátáshoz hozzájusson. Azt a pontot 

hatályon kívül kell helyezni, ahol ezt előírta a testület. Ennyi módosítás lenne a rendeletben.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom elfogadásra a rendelet-

tervezetet. Kérem a képviselő-testületet, hogy aki egyetért az előterjesztéssel az 

kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi rendeletet alkotta: 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2/2025. (II. 13.) 

önkormányzati rendelete 

a települési támogatásról és az egyéb szociális ellátásokról szóló 9/2015. (XI.20.) számú 

rendelet módosításáról 

[1] A települési szociális ellátások feltételeinek meghatározása, az ellátások biztosítása, 

továbbá szociális jogok érvényre juttatása érdekében, a szociális segítségre szorulókért érzett 

felelősséggel, 

[2] Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete a szociális igazgatásról és szociális 

ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 1. § (2) bekezdés, 26. §, 132. § (4) bekezdés b) 

pontjában kapott felhatalmazás alapján az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdésének a) 

pontjában, és a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 

13. § (1) bekezdés 8a. pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 

el: 

1. § 

Hatályát veszti a településitámogatásról és az egyéb szociális ellátásokról szóló 9/2015. (XI. 

20.) önkormányzati rendelet 21. § d) pontja. 
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2. § 

Ez a rendelet 2025. február 21-én lép hatályba. 

 

6. napirendi pont Előterjesztés az önkormányzat vagyonáról és a 

vagyongazdálkodás szabályairól szóló 5/2013. (IV.25.) számú 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Mező Gyula: 

A hatodik napirendi pont ismertetésére felkérem Jegyző Urat. 

 

Jenei Attila: 

Ebben az esetben is egy korábbi módosítást kifogásolt meg a Kormányhivatal. A rendeletben 

arról volt szó, hogy bizonyos értékhatár alatt ne kelljen értékbecslést végezni, valamint volt 

egy olyan könnyítés benne, hogy el lehet térni akár az értékbecsléstől is, illetve a 

nyilvántartási értéktől is, annál alacsonyabb áron oda lehet adni indokolt esetben az ingatlant. 

Ez a nemzeti vagyonról szóló törvénnyel nincs összhangban, ezért a szövegszerű módosítás az 

előterjesztés szerint alakulna, ha elfogadja a Képviselő-testület.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom elfogadásra a rendelet-

tervezetet. Kérem a képviselő-testületet, hogy aki egyetért az előterjesztéssel az 

kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi rendeletet alkotta: 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testületének 3/2025. (II. 13.) 

önkormányzati rendelete 

az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 5/2013. (IV.25.) 

számú rendelet módosításáról 

[1] Az önkormányzati vagyon közérdek és a közösségi szükségletek céljára történő 

hasznosítása, a fenntartható vagyongazdálkodás megteremtése érdekében, az önkormányzati 

vagyonnal való átlátható és felelős gazdálkodás követelményeinek meghatározása, a 

vagyonátruházás szabályainak, valamint a célszerű és eredményes vagyongazdálkodás 

kereteinek megállapítása érdekében 

[2] Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 107. §, 109. § (4) bekezdésében, 

valamint a nemzeti vagyonról szóló 2011. évi CXCVI. törvény 3. § (1) bekezdés 6. pontjában, 

6. § (5), (6) bekezdésében, 11. § (16) bekezdésében, 13. § (1) bekezdésében, valamint a 18. § 

(1) bekezdésében, továbbá az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 97. § (2) 

bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés e) 

pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
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1. § 

(1) Az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 5/2013. (IV. 25.) 

önkormányzati rendelet 13. § (1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) A vagyon értékének megállapítására általában a nyilvántartási érték az irányadó.” 

(2) Az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 5/2013. (IV. 25.) 

önkormányzati rendelet 13. § (2) bekezdés c) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

(Értékesítéskor a vagyon értékét az alábbiak szerint kell megállapítani:) 
„c) a két millió forint értékhatár feletti ingatlanok esetében 6 hónapnál nem régebbi ingatlan 

értékbecslés alapján, az eladási ár azonban nem lehet kevesebb a nyilvántartási 

értéktől.” 

2. § 

Ez a rendelet 2025. február 18-án lép hatályba. 

 

 

7. napirendi pont Előterjesztés a Gáborjáni Mocorgó Óvoda és Mini Bölcsőde 

2025. évi nevelési rendjének és a beíratás időpontjának meghatározásáról 

 

Mező Gyula: 

A megbízott óvoda igazgató kérelmet nyújtott be hozzánk, mely tartalmazza a nyári zárva 

tartás időszakát, valamint a következő tanévre történő beiratkozás időpontját. Átadom a szót 

Szilágyi Hajnalka megbízott igazgatónak. Az előző években is engedélyezte a Képviselő-

testület a nyári szünet tartását, javaslom, hogy idén is fogadjuk el ezt a javaslatot. 

 

Szilágyi Hajnalka: 

A beiratkozást 2025. április 28-29-30-án 8-16 óráig tervezzük. A nyári zárva tartást a 

bölcsődében 2025. augusztus 11-től augusztus 22-ig, két hétre tervezzük, azért, mert a 

bölcsődében 230 napnak kell meglenni ahhoz, hogy megkapjuk a maximális támogatást, az 

óvodában 2025. augusztus 4-től augusztus 22-ig, ez három hét. Az óvodában 220 napnak kell 

lenni ahhoz, hogy a támogatást megkapjuk.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom elfogadásra az előterjesztést. 

Kérem a képviselő-testületet, hogy aki egyetért az előterjesztéssel az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

4/2025. (II.13.) számú határozat 
 

Gáborján Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. §-ában meghatározott jogkörében 

eljárva - megtárgyalta a Gáborjáni Mocorgó Óvoda és Mini Bölcsőde 2024/2025. évi nevelési 

rendjének és a beíratás időpontjának meghatározásáról szóló előterjesztést és úgy döntött, 
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hogy az intézménybe történő általános beíratás időpontjául 2025. április 28-29-30. napját 

határozza meg.  

A Gáborjáni Mocorgó Óvoda nyári zárva tartásának idejét 2025. augusztus 4. és 2025. 

augusztus 22. közötti három hetes időszakban határozza meg.  

A szünet előtti utolsó nevelési nap 2025. augusztus 01. (péntek). 

A szünet utáni első nevelési nap 2025. augusztus 25. (hétfő).  

A mini bölcsőde zárva tartásának idejét 2025. augusztus 11. és 2025. augusztus 22. közötti 

kéthetes időszakban határozza meg.  

A szünet előtti utolsó nevelési nap 2025. augusztus 8. (péntek). 

A szünet utáni első nevelési nap 2025. augusztus 25. (hétfő).  

 

Felkéri a község polgármesterét, hogy a döntésről az érintetteket tájékoztatni szíveskedjen. 

 

Határidő: folyamatos 

Felelős: Mező Gyula polgármester 

 

 

8. napirendi pont Előterjesztés Gáborján Község Önkormányzata 2025. évi 

közbeszerzési tervének elfogadásáról 

 

Mező Gyula: 

Minden évben törvény írja elő, hogy az adott évre közbeszerzési tervet kell készítenünk és a 

Képviselő-testület elé kell terjeszteni. 

 

Jenei Attila: 

A közbeszerzési tervvel kapcsolatos előterjesztés elkészült, de az idei központi 

költségvetésről szóló törvény már emelte a közbeszerzési értékhatárokat, mely szerint nettó 

60 millió forint felett kell közbeszerzési eljárást indítani. Valószínűleg majd egy egyszerű 

eljárás keretében kerül kiválasztásra ennek a beruházásnak a kivitelezője. Ettől függetlenül 

elfogadhatja a testület a közbeszerzési tervet. Ez az egy beruházás várható az idén, ahol 

valamilyen közbeszerzést kell végrehajtani. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom elfogadásra az előterjesztést. 

Kérem a képviselő-testületet, aki egyetért az előterjesztéssel az elhangzott kiegészítésekkel, 

az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

5/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. §-ban meghatározott 

feladatkörében eljárva - figyelemmel a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény 

rendelkezéseire - az alábbi határozatot hozza: 

 

 A határozati javaslatban foglaltak szerint Gáborján Község Önkormányzata 2025. évi 

közbeszerzési tervét az 1. sz. mellékletben foglaltak szerint elfogadja. 
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Felkéri az önkormányzat jegyzőjét, hogy a közbeszerzési terv végrehajtásáról intézkedni 

szíveskedjen. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Jenei Attila jegyző 

 

9.   napirendi pont Előterjesztés a 2025. évi belső ellenőrzési terv elfogadására 

 

Mező Gyula: 

A következő napirendi pont ismertetésére felkérem Jegyző Urat. 

 

Jenei Attila: 

Kormányrendelet írja elő a jegyző részére egy belső kontroll rendszer működtetését. Ezt 

mindenütt máshogy oldják meg, anyagi forrástól is függően. Van, ahol független belső 

ellenőrrel oldják meg ezt a feladatot, van olyan, ahol egész csoport működik. Nálunk már 

évek óta FB Power Controlling Bt. látja el a belső ellenőrzési feladatokat. Ez úgy működik, 

hogy egy kockázatelemzés alapján tervjavaslatot tesznek, ebből készül el a mi 

előterjesztésünk, amit a Képviselő-testületnek el kell fogadni. A gazdálkodással megbízott 

szervezet a közös önkormányzati hivatal, valamennyi költségvetési szerv, nemzetiségi 

önkormányzat és önkormányzat benne van ebben a belső ellenőrzési keretben. A kitűzött 

tervjavaslatok alapján fogja végrehajtani a belső ellenőr a feladatát egész évben. Minden 

évben készül egy összegző jelentés, ami a Képviselő-testület elé van terjesztve 

zárszámadáskor. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom, hogy szavazzunk. Kérem a 

képviselő-testületet, hogy aki egyetért, az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

6/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. § (1) pontja alapján – figyelemmel 

a valamint a költségvetési szervek belső kontrolrendszeréről és belső ellenőrzéséről szóló 

370/2011. (XII. 31.) Korm. rendelet rendelkezéseire -, megtárgyalta a Gáborjáni Közös 

Önkormányzati Hivatal 2025. évi belső ellenőrzési tervére vonatkozó előterjesztést, és úgy 

döntött, hogy az előterjesztés mellékletét képező tartalommal jóváhagyja.  

 

Felkéri a jegyzőt, hogy az ellenőrzési tervben foglaltaknak megfelelően az ellenőrzések 

végrehajtásáról gondoskodni szíveskedjen. 

  

Határidő: folyamatos 

Felelős: Jenei Attila jegyző 

 

 

10.   napirendi pont Előterjesztés az alpolgármester költségtérítésének 

meghatározására 
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Mező Gyula: 

Megkérem Jegyző Urat, ismertesse a következő napirendi pontot.  

 

Jenei Attila: 

A törvény alapján az alpolgármester részére - ugyanúgy, ahogy a polgármesternek - a havi 

járandóságának a 15 %-a jár költségtérítésként. Amikor az alpolgármester megválasztásra 

került és részére a havi tiszteletdíj meg lett állapítva, elmulasztottuk a költségtérítés 

megállapítását. Ezt a Kormányhivatal megkifogásolta. Eddig sem volt az alpolgármester 

részére költségtérítés megállapítva, eddig soha nem kifogásolták. Ez most kötelező eleme az 

alpolgármester részére megállapított juttatásnak.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom, hogy szavazzunk. Kérem a 

képviselő-testületet, hogy aki egyetért, az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

7/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzat Képviselő-testülete A Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. §. meghatározott jogkörében 

eljárva figyelemmel a 80. §. (3) bekezdésére megtárgyalta az alpolgármester 

költségtérítésének megállapításáról szóló előterjesztést, és úgy döntött, hogy Baranyai Endre 

alpolgármester részére havi bruttó 15.000.- Ft költségtérítést állapít meg 2024. november 21. 

napjától. 

 

Felkéri a polgármestert, hogy az alpolgármester költségtérítésének folyósításával kapcsolatos 

munkáltatói intézkedések megtételéről gondoskodjon. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Mező Gyula polgármester 

 

11.   napirendi pont Előterjesztés a polgármester szabadságolási tervéneki 

jóváhagyására 

 

Mező Gyula: 

A következő napirendi pont ismertetésére szintén Jegyző Urat kérem meg.  

 

Jenei Attila: 

Minden évben, az év első ülésén jóvá kell hagyni a polgármester szabadságolási tervét, ezzel 

egyidejűleg a tavalyi évről áthozott szabadság maradványt meg kell állapítani. Az 

előterjesztés két napban javasolja meghatározni a tavalyi évről áthozott, ki nem vett 

szabadságot, illetve az idei évre 25 alap és 14 nap pótszabadságot javasol elfogadni. Ezzel 

együtt összesen 41 nap szabadság jár a polgármester részére az idei évben, aminek az 

ütemtervét az előterjesztés melléklete tartalmazza. Az előterjesztés szerint javaslom elfogadni 

a polgármester 2025. évi szabadságolási tervét. 

 

Micskei Tamás: 

A bent maradt szabadság nem lett kifizetve? 
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Jenei Attila: 

2024. szeptember 30-ig lett megváltva a ki nem vett szabadság, október 1-től december 31-ig 

10 nap lett megállapítva időarányosan és ebből a 10 napból maradt meg 2 nap, amit erre az 

évre áthozott Polgármester Úr. 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom, hogy szavazzunk. Kérem a 

képviselő-testületet, hogy aki egyetért, az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

8/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 42. §-ban, valamint a közszolgálati 

tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/C. §-ban meghatározott jogkörében 

eljárva megtárgyalta az előterjesztést és úgy döntött, hogy Mező Gyula polgármester 2024. 

évben igénybe nem vett szabadságának mértékét utólagosan 2 napban állapítja meg, valamint 

a polgármester 2025. évi szabadságolási ütemtervét - az előző évi igénybe nem vett szabadság 

megállapított mértékének figyelembevételével megállapított, összesen 41 munkanap 

szabadság alapján - elfogadja.  

 

Felkéri a polgármestert, hogy a szabadságát az ütemterv figyelembevételével vegye igénybe, 

valamint utasítja a jegyzőt a polgármester szabadságával kapcsolatos nyilvántartás vezetésére.  

 

Határidő: folyamatos 

Felelős: Mező Gyula polgármester 

   Jenei Attila jegyző 

 

12.   napirendi pont Előterjesztés a Gáborjáni Roma Nemzetiségi 

Önkormányzattal kötött együttműködési megállapodás felülvizsgálatára 

 

Mező Gyula: 

Szintén minden évben kötelező feladat a Képviselő-testület részére a roma nemzetiségi 

önkormányzattal kötött együttműködési megállapodás felülvizsgálata.  

 

Jenei Attila: 

Tekintettel arra, hogy az együttműködési megállapodás tavaly év végén került módosításra, 

ehhez képest nem javaslunk semmilyen változtatást, csak a felülvizsgálati kötelezettségnek 

kell eleget tennünk.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom, hogy szavazzunk. Kérem a 

képviselő-testületet, hogy aki egyetért, az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 



16 
 

 

9/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Gáborjáni Roma Nemzetiségi 

Önkormányzattal kötött együttműködési megállapodást felülvizsgálta, és úgy döntött, hogy a 

megállapodást nem módosítja. 

 

Felkéri a polgármestert, hogy a Gáborjáni Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnökét a 

döntésről szíveskedjen tájékoztatni. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Mező Gyula polgármester 

 

13.   napirendi pont Micskei Tamás önkormányzati képviselő beadványában 

felvetett kérdések megtárgyalása 

 

Mező Gyula: 

A beadvány első pontja a falubusz bérbe adásával kapcsolatos felvetés. A falubusz 

üzemeltetése törvényi előírás szerint működik. Javaslod, hogy napi 10 ezer forintért lehessen 

kibérelni. Ha a falugondnoki buszra gondolsz, azt bérbe adni nem lehet. 

 

Micskei Tamás: 

Teljesen mindegy, hogy melyik busz, csak legyen egy ilyen szolgáltatás, mint a többi 

településen. 

 

Mező Gyula: 

A többi településen sincs ilyen.  

 

Micskei Tamás: 

Szentpéterszegen és Hencidán is van ilyen szolgáltatás.  

 

Mező Gyula: 

Akkor onnan kell kölcsönkérni. Én nem javasolnám, hogy 10.000.- Ft-ért kiadjuk egy napra, 

mert ha elromlik a falugondnoki busz, akkor a másik busz helyettesíti. Utánanéztem, hogy 

mennyiért lehet egy ilyen buszt kibérelni, 18-20 ezer forint a napidíja. 

 

Micskei Tamás: 

Nem arra gondoltam, hogy bárkinek bérbe adjuk, hanem a faluban lévő embereknek.  

 

Mező Gyula: 

Egy faluban élő is ugyanúgy tönkre tudja tenni, mint egy idegen.  

 

Micskei Tamás: 

Ezzel kapcsolatban az volt a kifogás, hogy régen hozott egy határozatot a Képviselő-testület, 

hogy nem adja bérbe a buszt senkinek.  

 

Mező Gyula: 

Igen, hoztunk erről egy határozatot, mert az akkori buszunkat kölcsön adtuk, elmentek vele 

Romániába, amikor visszakaptuk, össze volt törve az eleje. Senki nem vállalta a felelősséget. 

Kérem, hogy a Képviselő-testület többi tagjai is mondja el erről a véleményét. 
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Baranyai Endre:  

Azzal én sem értek egyet, hogy az ország túlsó végére elmenjenek vele, de esetleg 

Berettyóújfaluig lehetne.  

 

Micskei Tamás: 

Milyen szolgáltatásra van ez a busz fenntartva? 

 

Mező Gyula: 

Nem végzünk szolgáltatást ezzel a busszal. Saját hatáskörben használjuk. 

 

Micskei Tamás: 

Mire? Arra, hogy az önkormányzati dolgozók elmenjenek vele nyaralni? 

 

Mező Gyula: 

Például arra. Ha a falugondnok a falubusszal nem győzi a gyerekeket hozni-vinni, akkor a 

másik busz is igénybe van véve. Vagy ha nem ér rá elvinni például az óvodai dolgozókat 

tüdőszűrőre, akkor a másik busz megy.  

 

Micskei Tamás: 

Persze, az teljesen egyértelmű, hogy az óvodai dolgozókat elviszi orvosi vizsgálatra.  

 

Szilágyi Hajnalka: 

Gyerekeket is szokott vinni versenyekre. 

 

Baranyai Endre: 

Csigacsinálóra, falunapokra is a busz viszi a résztvevőket.  

 

Mező Gyula: 

Ha egy személynek odaadjuk, akkor mindenkinek oda kell adni, ha kéri. Egy ilyen nyűgöt 

nem szabad a nyakunkba venni, mert utána ha elromlik nekünk kell megjavíttatnunk.  

 

Baranyai Endre: 

Ki vezetné a buszt? 

 

Mező Gyula: 

Az vezetné, aki bérli. 

 

Baranyai Endre: 

Hát az úgy nem jó. Nem lehet bárkinek odaadni, hogy vezesse. Egy buszt nem is olyan 

vezetni, mint egy személyautót.  

 

Micskei Tamás: 

Ez csak egy ajánlás volt a részemről, a szentpéterszegi polgármester tudná megmondani, hogy 

náluk hogy működik a bérbeadás.  

 

Baranyai Endre: 

Ott annyiból más a helyzet, hogy van egy sportegyesület, ők nyertek egy buszt, azt adják 

bérbe.  

 

Balogh Csilla: 

Ha egy család el szeretne menni egy temetésre, ami messze van, akkor ebben az esetben lehet 

szó róla, hogy elkérjék a buszt? 
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Mező Gyula: 

Ha ilyen eset van, mint ahogy már volt is rá példa, akkor természetesen segítünk, elvisszük a 

családot, nem kérünk érte pénzt. Sofőrt is biztosítunk. Többször előfordult, hogy kirándulásra, 

nyaralásra kérték el a buszt. Én nem javasolnám, hogy ilyen esetre odaadjuk a buszt. Aki 

nyaralni akar menni, az béreljen járművet hivatalos helyről. Bérbeadást, kereskedelmi 

tevékenységet nem is végezhetünk, ha lenne szövetkezetünk, akkor abban az esetben lehetne 

bérbeadással foglalkozni. 

 

Jenei Attila: 

A bérbeadás az működhetne, de a testület sofőr nélkül nem adná oda a buszt, ha sofőrrel adja, 

akkor már személyszállítási szolgáltatás, arra nincs jogosultsága az önkormányzatnak.  

 

Balogh Csilla: 

Egy esetről tudok, Imre Sándorék el akarták kérni a buszt, amikor megszületett az unokájuk 

és el akartak menni meglátogatni és nem kaptak segítséget.  

 

Mező Gyula: 

Igen, emlékszem, több mint 200 km-re szerettek volna elmenni, ez messze van, ráadásul  

hétvégén lett volna. Ez túl hosszú út, ezért nem vállaltuk. Tudom, hogy ezen ők megsértődtek. 

 

Szilágyi Hajnalka:  

Egy családlátogatás teljesen más, mint egy temetés. A temetésnek vége van egy óra alatt, dea 

családlátogatáskor a sofőr egész nap ott üljön a buszban? 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Kérem, hogy szavazzunk. Aki egyetért azzal, hogy az önkormányzat 

tulajdonában lévő kisbuszt ne adjuk bérbe magánszemélyeknek, az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 3 igen szavazattal, 2 ellenszavazattal, tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

10/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta Micskei Tamás 

képviselő javaslatát az önkormányzat tulajdonában lévő 9 személyes mikrobuszok lakosság 

részére történő bérbeadásának lehetőségéről és úgy döntött, hogy nem támogatja a javaslatot.  

Nem járul hozzá a mikrobuszok lakosság részére történő bérbeadásához. 

 

Felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodni szíveskedjen.  

 

Határidő: folyamatos 

Felelős: Mező Gyula polgármester  

 

Mező Gyula: 

A beadvány második pontjában az önkormányzat ingatlanainak, vagyontárgyainak Képviselő-

testület tudta nélküli értékesítése vetődik fel. Én nem tudok olyanról, hogy az önkormányzat 

Képviselő-testületének tudta és engedélye nélkül kiadtam volna, vagy eladtam volna bármit 

is.  
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Micskei Tamás: 

A gépek, bálázó, autó, stb. amik meg vannak hirdetve eladásra, erről tud-e a Képviselő-

testület, vagy csak úgy tud, hogy látta a hirdetést? 

 

Mező Gyula: 

Beszéltünk róla, de még konkrét vevő nincs.  

 

Micskei Tamás: 

Melyik testületi ülésen beszéltünk róla és hol volt megállapítva ez az összeg? Szerintem nem 

volt szó róla. 

 

Mező Gyula: 

Konkrét vevő eddig még nem volt. Ha komoly vevő lenne bármire, akkor azt 

mindenféleképpen a Képviselő-testület elé terjesztem, mint ahogy a traktor esetében is történt. 

A meghirdetett összegből még alkudni szoktak, ha konkrét vevő és vételár lesz, az Képviselő-

testület dönt az eladásról.  

 

Micskei Tamás: 

Akkor semmilyen eszköz nem lett eladva az önkormányzat által úgy, hogy a testület nem 

tudott róla? 

 

Mező Gyula: 

Nem tudok róla, hogy lett volna ilyen. Bérbeadással kapcsolatban a Hajnal utca végén lévő 

telkeken bedepózott kővel kapcsolatban, annak sincs semmi írásos nyoma. Van-e arra bérleti 

szerződés vagy bármi? 

 

Mező Gyula: 

Arról is beszéltünk már, csak nem hoztunk róla döntést. Nincs róla bérleti szerződés, de 

beszéltünk róla, hogy bérleti díjat számoljunk fel, vagy a kőből kérjünk. Akkor most döntsünk 

róla.  

 

Baranyai Endre: 

Arról volt szó, hogy a bérleti díjba követ kérünk, nem? 

 

Micskei Tamás: 

El kell dönteni, mert ha bérleti díjat kérünk az az önkormányzatnak plusz bevétel lehetne. 

Csak ennek legyen nyoma. 

 

Baranyai Endre: 

Nekem az a javaslatom, hogy bízzuk meg a polgármestert, hogy beszéljen a bedepózott kő 

tulajdonosával, hogy bérleti díjat fizet, vagy követ ad bérleti díjba, meddig akarja itt tárolni és 

hány m3 követ hagyna az önkormányzatnak, hogy abból az önkormányzati külterületi utak 

egy részét karbantartsuk. A megállapodásról szerződést kell írni.  

 

Mező Gyula: 

A testület mit szeretne? Bérleti díjat fizessen, vagy a kőből adjon? 

 

Baranyai Endre: 

Véleményem szerint a kőből kellene kérni, azzal többet érnénk.  

 

Micskei Tamás: 

Véleményem szerint is követ kellene kérni.  
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Mező Gyula: 

Kérem, hogy akkor szavazzunk. Aki egyetért azzal, hogy a Képviselő-testület bízza meg a 

polgármestert, hogy a Hajnal utcai önkormányzati telkeken bedepózott kő tulajdonosával 

kössön megállapodást a bérleti díj vonatkozásában - elsősorban arra törekedve, hogy a bérleti 

díj fejében zúzott követ juttasson az önkormányzatnak – az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a Képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

11/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az önkormányzat 

tulajdonában lévő Gáborján belterület 1., 2., 4., és 5. hrsz-ú, a valóságban 4122 Gáborján, 

Hajnal utca 35., 31., 29., és 27. szám alatt található ingatlanok bérbeadására vonatkozó 

előterjesztést és úgy döntött, hogy hozzájárul az ingatlanok építési anyag depózása céljára 

történő bérbeadásához. 

 

Megbízza a polgármester, hogy a bérleti szerződés részleteivel kapcsolatos tárgyalásokat 

lefolytassa a bérlővel, továbbá javasolja, hogy bérleti díj fejében elsősorban a ledepózott 

zúzott kő kerüljön meghatározásra. A konkrét bérleti feltételek ismeretében a polgármester 

ismét terjessze elő javaslatát a Képviselő-testületnek.  

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Mező Gyula polgármester  

 

Mező Gyula: 

A beadvány harmadik pontjára Jegyző Úr adja meg a választ. 

 

Jenei Attila: 

Igyekszünk betartani a határidőket. A testületi ülések elmaradt jegyzőkönyveit folyamatosan 

töltjük fel a honlapra. A hivatalban dolgozó kolléga tölti fel, de neki sok más dolga is van. 

 

Micskei Tamás: 

De itt nem pár napos csúszásról van szó, hanem évekről. Így bármikor utána lehet nézni, hogy 

az előző testületi üléseken miről volt szó. 

 

Mező Gyula: 

A beadvány negyedik pontja a külterületi utak karbantartásával kapcsolatos észrevételeket, 

kérdéseket tartalmaz. A külterületi utak karbantartásával kapcsolatban összegyűjtöttük a 

dokumentumokat. Vettünk egy traktort, de nem csak a külterületi utak karbantartására, hanem 

bármi másra használjuk, az összes dokumentum az előttem lévő dossziéban megtalálható. 

Ezen kívül egy tárcsa áll rendelkezésünkre, azt a közmunka program keretében szereztük be 

hét éve. A költségvetésünkben külön olyan tétel, ami a külterületi utak karbantartására 

vonatkozna, nincs. A közmunkaprogram keretében szoktunk erre pályázni. Ennek keretében 

kül- és belterületi utak karbantartása, árkok fűnyírása, külterület, belterület fűnyírása, árkok 

takarítása a feladat. Ami pénzt erre kapunk, az elmegy üzemanyagra, szegélyvágók, fűnyírók 

vásárlása. Nem tudom, hogy a földutak melyik részét kellene tárcsázni, hol milyen állapotúak 

az utak. Kérem Micskei Tamás képviselő segítségét abban, hogy ha tudja, hogy melyik 

mezőgazdasági földút szorul karbantartásra, azt jelezze nekünk és mi amennyi javítást tudunk 

a mi gépeinkkel elvégezni rajta, azt megtesszük. De van például egy makadámút, 17 millió 
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forintba került, abba önerőt is bele kellett tennünk, pontosan most nem tudom megmondani, 

hogy mennyit. A temető fele vezető aszfaltút tavaly lett felújítva, az is külterületi út, abba az 

önkormányzat 3,7 millió forint önerőt tett.  

 

Micskei Tamás:   

A beadott tervezet szerint számolják ki, hogy mennyi támogatást adnak az utak 

karbantartására. Ha azt a pénzösszeget az utak karbantartására adják, akkor azt arra kellene 

fordítani. 

 

Jenei Attila: 

A karbantartandó felület tervezett négyzetméterére adja a létszámot, tehát a támogatás 

legnagyobb része a munkabér, a dologi költségek elenyészőek.  

 

Micskei Tamás: 

Eszközbeszerzések vannak még rá kiírva, de az az eszköz, amit bármire is adnak, soha nincs 

arra felhasználva, amire adják.  

 

Jenei Attila: 

A belvízelvezető csatornákat csinálják, a füvet nyírják. A tervezetben szereplő 

négyzetméterben meghatározott területre adnak 6-8 főt. Ennek a 6-8 főnek a munkabére viszi 

el a kapott támogatás összegének gyakorlatilag 90 %-át. 

 

Mező Gyula: 

Gyakorlatilag egy millió forintból százezer forintot használhatunk fel üzemanyagra, 

szegélyvágóra, damilra, olajra, a többi elmegy a bérre. De visszatérve az utak karbantartására, 

Micskei Tamás képviselő, mint gazda, amikor a földeken dolgozik a nagy gépekkel és látja, 

hogy egy szakaszon rossz az út, akkor engedje le a tárcsát és húzza be a kátyút az úton.  

 

Micskei Tamás: 

Kérdés, hogy ezt mindenki megcsinálja-e. Ha én vagy Baranyai Endre behúzza a kátyút, egy 

harmadik gazda pedig tönkre teszi, amivel a másik kínlódott, akkor kapjon jegyző általi 

felszólítást és akár pénzbírságot is. Vagy csináltassa meg a tönkretett utat.  

 

Jenei Attila: 

Felszólítást küldhetünk, hogy tegye rendbe az utat, de pénzbüntetést nem szabhatunk ki rá. 

Csak polgári peres eljárást indíthatunk.  

 

Micskei Tamás: 

Annak utánanézek, hogy van-e bírságolási lehetőség akár hulladéklerakással, akár út 

tönkretételével kapcsolatban. Ha jól tudom Hencidának volt már hulladéklerakással 

kapcsolatos bírsága. A szeméttelep lejárónál megint elkezdték lerakni a szemetet. Ezzel nincs 

foglalkozva sem a közmunka keretein belül, se máshogy. Volt már, hogy el lett takarítva, de 

újra oda rakják a szemetet.  

 

Mező Gyula:  

Sajnos annyira kevés az ember, hogy nem tudunk mindenütt ott lenni, de minden hónapban 

egyszer az autópálya felhajtótól egészen Hencidáig össze szoktuk szedni a szemetet. Ez nem 

csak gáborjáni probléma, hanem mindenütt gond. Valószínűleg még rosszabb lesz, mert 

Berettyóújfaluba megszüntették a beszállítást, legközelebb Szeghalomra, vagy Debrecenbe 

lehet vinni a szemetet. Ezt a környék polgármestereivel szóvá is tettük a MOHU gyűlésen, 

eddig még választ nem kaptunk. Aki eddig Berettyóújfaluba beszállította a hulladékot, az nem 

fogja elvinni se Szeghalomig, se Debrecenig.  
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Micskei Tamás: 

Nincs foglalkozva az illegális szemétlerakó helyekkel.  

 

Balogh Csilla: 

Én személyesen is láttam, hogy a régi csarnok épületébe is behajigálják a szemetet. A nyáron 

bűzlött ott a szemét, érezni lehetett a környéken is.  

 

Mező Gyula: 

A faluház mögé, a volt takarékszövetkezet épülete mögé is raktak le, megdöbbentem, amikor 

megláttam. Szemétlerakás tilos táblákat is helyeztünk ki.  

 

Micskei Tamás: 

A csarnokhoz fel lehetne rakni egy kamerát, mert a csarnok épületében egy méter magasan 

van felhalmozva szemét. Meg kellene figyelni, hogy ki viszi oda a szemetet és nem hiszem, 

hogy ennek nincs semmiféle jogi következménye. 

 

Jenei Attila:  

Ha tetten érés van vagy bizonyíték van rá, akkor a hulladékgazdálkodási hatóság tud bírságot 

kiszabni.  

 

Mező Gyula: 

Amennyiben Micskei Tamás képviselő a kamera elhelyezésben segítségünkre tudna lenni, 

szívesen vennénk.  

 

Micskei Tamás: 

Ha fel van helyezve a kamera, akkor jegyzői vagy hivatali noszogatásra egy olyan összegű 

büntetés lehet, ami után meggondolja valaki, hogy odavigye-e a szemetet. Ha látják az 

emberek, hogy ezzel foglalkozva van, az visszatartó erő.  

 

Jenei Attila:  

Már amennyiben bármilyen összeget is be tudnak hajtani azon, aki oda lerakja a szemetet.  

 

Micskei Tamás: 

Akit én megfogtam a szeméttelep lejárójánál, az közmunkás volt, rendőrségi ügy lett belőle, 

pénzbírságot kapott és ledolgozta a büntetését.  

 

Balogh Csilla: 

El kellene kapni vagy 2-3 embert, hogy legyen visszatartó erő, nem egy szeméttelep a falu. 

 

Micskei Tamás: 

Nem kerülne egy nagy összegbe akár egy vadkamerát beszerezni, akár fatolvajlásról, akár 

szemétlerakásról legyen szó. 

 

Mező Gyula: 

Könnyű azt elmondani, hogy mit kellene csinálni, de hogy e mögött mennyi munka van, 

sajnos a képviselők nem látják, mert az, hogy beszerzünk egy vadkamerát, feltesszük, 

másnapra ellopják.  

 

Micskei Tamás: 

Nekem van vadkamerám, de én magánszemélyként nem helyezhetek ki sehova ilyet. De úgy 

gondolom, hogy a dologi kiadások és nyaralások mellett futná egy százezer forintos kamerára 
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is, így látnák az emberek, hogy valamit tesz az önkormányzat az illegális szemétlerakás 

megakadályozására. Egy közelemben élő lakos megkeresett, hogy ő látta, hogy valaki vitte a 

szemetet kerékpárral a csarnok fele, ott bedobta az ablakon és továbbment. Mondtam neki, 

hogy szóljon, ha legközelebb látja és próbáljuk meg megfogni. Én mindenben segítek, de 

anyagi forrást nem tudok biztosítani.  

 

Mező Gyula: 

Vesz az önkormányzat vadkamerát, mihelyt lehetőség lesz rá. Könnyű azt elmondani, hogy 

mit kellene tenni, de nem éreztem a segítőkészséget. A település lakosaitól segítséget nem 

kapunk. 

 

Micskei Tamás: 

Vannak olyan emberek az önkormányzatnál, akik ezzel foglalkoznak. Be kell szerezni egy 

ilyen eszközt, keresni valakit, aki segít a telepítésében. 

 

Baranyai Endre: 

Lehet vadkamerát kihelyezni? 

 

Jenei Attila: 

Közterületre ki lehet helyezni.  

 

Balogh Csilla: 

Én nagyon szívesen segítek, amiben tudok, ha kell, lemondok egy havi tiszteletdíjamról, csak 

vegyük meg a kamerát, helyezzük ki, telepítsük rá valakinek a telefonjára, fogjuk meg és 

büntessük meg a szemetelőket. Ezt a szemetet iktassuk ki a faluból. 

 

Mező Gyula: 

Köszönjük szépen, hogy felajánlottad a segítségedet. Sajnos a településen senkitől nem 

kapunk segítséget, inkább azt várják, hogy mi adjunk. Más településen a vállalkozók 

segítenek, mi ilyet nem kapunk. Beszerezzük a vadkamerát, viszonylag olcsón lehet venni, 

csak egyet nem lehet felszerelni, akkor kettőt kellene, mert ha az egyiket ellopják, a másik 

látja.  

 

Micskei Tamás: 

Nem gondolnám, hogy bárki hozzá merne nyúlni, meg olyan helyre kell tenni, ahol nem lehet 

észrevenni. Nem fényes nappal egy közmunkással kell feltetetni, hogy mindenki lássa.  

 

Balogh Csilla: 

Nem lehetne, hogy Gáborján vállalkozóit megkérjük, hogy üljünk le és beszéljük át ezeket a 

problémákat, hogy mit lehetne tenni? 

 

Mező Gyula: 

Én nyitott vagyok erre, megbízom a Képviselő asszonyt, hogy akkor induljon el ebben. Nem 

vagyok vállalkozó, de elsőként 50 ezer forinttal hozzájárulok a kezdeményezéshez.    

 

Micskei Tamás: 

Amikor közbeszerzés van egy pályázat kivitelezéséhez akkor mindig külsős vállalkozót bíz 

meg az önkormányzat, soha nem az itteni vállalkozókat támogatjuk azzal, hogy az ő 

vállalkozása végezze el a munkát. Vannak itt kőműves, ács, mezőgazdasági vállalkozók is. 

Próbáljuk meg támogatni az itteni vállalkozókat azzal, hogy őket bízzuk meg a munkával. Ne 

várjunk segítséget tőlük, ha visszafele nem működik a dolog. 
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Mező Gyula: 

A közbeszerzések szigorú szabályozási keretek között zajlanak. Valószínűleg azért nem 

jelentkeznek egy projekt kivitelezésére, mert nem felelnek meg a feltételeknek. 

 

Mező Gyula:   

A Micskei Tamás képviselő beadványának 5. pontjában foglaltakkal kapcsolatosan az előttem 

lévő dossziéba van minden irat összeszedve, amit át lehet nézni. Amikor szeretné, akár egy 

előre egyeztetett időpontban.  

 

Micskei Tamás: 

Majd egyeztetünk egy időpontot, és bejövök áttekinteni az iratanyagot.  

 

14.   napirendi pont Különfélék 

A/ Előterjesztés a Kiskörös-Menti Önkormányzatok Internetfejlesztő 

Társulása megszüntetésére 

 

Mező Gyula: 

A Kiskörös-Menti Önkormányzatok Internetfejlesztő Társulása megszüntetésére az elmúlt 

testületi ülésen már hoztunk határozatot, de újra napirendre kellett tűznünk.  

 

Jenei Attila: 

Most megszületett az írásos előterjesztés, illetve a megszüntetésről a megállapodás, amit 

minden tag aláír. Ez egy önkormányzatok által létrehozott társulás és a költségvetési 

szervekre vonatkozó szabályok szerint kell megszüntetni. Egy megállapodást kell elfogadni, 

ami az előterjesztés melléklete, ami a vagyonfelosztásról is rendelkezik, igaz, hogy a 

társulásnak nincs vagyona, de ettől függetlenül a megállapodást alá kell írni.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom, hogy szavazzunk. Kérem a 

képviselő-testületet, hogy aki egyetért, az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

12/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiskörös-Menti 

Önkormányzatok Internetfejlesztő Társulása megszüntetésére vonatkozó előterjesztést, és az 

alábbi döntést hozta: 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 88. § (2) bekezdésében és 91. § b) 

pontjában foglaltakra figyelemmel jóváhagyólag hozzájárul a Kiskörös-Menti 

Önkormányzatok Internetfejlesztő Társulás 2025. március 31. napjával történő 

megszüntetéséhez, ezért a Képviselő-testület jóváhagyja és elfogadja a társulás 

megszüntetéséről szóló megállapodást. 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a társulás megszüntetéséről szóló 

megállapodást, illetve az együttműködési megállapodást aláírja. 
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Határidő: 2025. március 31. 

Felelős: Mező Gyula polgármester 

 

 14.   napirendi pont Különfélék 

 B/ Előterjesztés a Gáborjáni Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 

szakmai programjának, valamint Szervezeti és Működési Szabályzatának 

elfogadására 

 
Jenei Attila: 

A közös hivatal székhelyváltoztatása miatt a családsegítő és gyermekjóléti szolgálat is átkerül 

Gáborjánhoz, ezért át kellett dolgozni az ő szakmai programjukat, illetve a szervezeti és 

működési szabályzatukat. A szakmai program elég vaskos, de teljesen szakmai jellegű anyag. 

Decemberben volt Váncsodon kormányhivatali ellenőrzés. Minden esetben, amikor ellenőrzés 

zajlik, a kormányhivatal felkéri a módszertani intézetet, hogy véleményezze a szakmai 

programot. A módszertani intézet által tett javaslatokkal lett módosítva a szakmai program, 

valamint a székhelyváltoztatással kapcsolatos adatok lettek átvezetve. Ezen okokból lett 

módosítva a szervezeti és működési szabályzat is. Egy lényeges dolog van, amit kiemelnék és 

amiben kérném a testület döntését. Eddig két fővel működött a családsegítő és gyermekjóléti 

szolgálat. Az egyik dolgozó, aki egyébként nyugdíjas, le lett csökkentve négy órás 

munkaidőre. Az állami támogatás az egyikőjük bérét is szűken fedezi, ezért felmerült az a 

javaslat, hogy a továbbiakban egy fővel látnánk el ezt a feladatot. Ha a testület úgy dönt, hogy 

egy fővel lássa el a feladatait a szolgálat, akkor Rózsáné Tóth Irma maradna egyedül a két 

településre.  

 

Micskei Tamás: 

Ezt ő tudná megmondani, hogy a két településen el tudja-e látni a feladatot.  

 

Jenei Attila: 

Valóban rengeteg a munka, át kell járni a településre, Váncsodon nagyon sok az ügyfelezés, 

Gáborjánban meg úgy alakult a helyzet az elmúlt években, hogy a látókörükbe került családok 

szaporodtak fel, itt azért több a munkájuk. De be kell látnunk, hogy a költségvetés 

borzasztóan szorítja az önkormányzatokat. 

 

Micskei Tamás: 

Itt az a kérdés, hogy mire van szükség. Egy ilyen emberre, vagy postaszolgálatra, vagy egy 

normális körzeti orvosra. Ezekkel a dolgokkal kell számolni a költségvetésben.  

 

Jenei Attila: 

Rájuk is szükség lenne és van munkájuk is, de szűkös a támogatás, amit erre a célra kapunk.  

A szolgálatot kötelezően fenn kell tartanunk.   

 

Mező Gyula: 

A környező településeken is egy ember látja el ezt a feladatot.  

 

Micskei Tamás: 

Akkor most nekünk abban kell döntenünk, hogy egy ember munkáját átruházzuk a másikra, 

aki ezután egyedül végzi el az összes munkát.  
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Jenei Attila: 

Gyakorlatilag igen. Mindent el lehet látni, kérdés, hogy milyen színvonalon fog megtörténni 

az eddigiekhez képest. 

 

Micskei Tamás:  

Javaslatot nem tudok tenni mert nem tudom, hogy milyen feladatot végeznek.  

 

Szilágyi Hajnalka: 

Rengeteg adminisztrációs feladattal jár, de kimennek családot látogatni, szükség esetén 

védelembe veszik a családot, nyomon követik az életüket.  

 

Jenei Attila: 

A szociálisan rászorult családokban nagyon sok életvezetési tanácsot is adnak, valamint a 

nyomon követéssel tudnak segíteni, de ha egy ember marad, akkor sokkal kevesebb lesz erre a 

lehetőség. A folyamatos nyomon követés, piszkálás azért valamilyen hatással van ezekre a 

családokra. 

Micskei Tamás:  

Reméljük, hogy itt azt nem érjük meg, hogy a rendőrségnek és a gyermekjóléti szolgálatnak 

együttesen kell kiemelni egy családból a gyermeket, mert olyan körülmények között élnek, 

mint Hencidán.  

 

Mező Gyula: 

Gáborjánban is volt már ilyenre példa.  

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom, hogy szavazzunk. Kérem a 

képviselő-testületet, hogy aki egyetért azzal, hogy elfogadjuk a Családsegítő és Gyermekjóléti 

Szolgálat Szakmai Programját, valamint szervezeti és működési szabályzatát, és egyetért 

azzal a javaslattal, hogy a továbbiakban egy dolgozó lássa el ezt a feladatot, az kézfeltartással 

jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 4 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül, egy tartózkodással az 

alábbi határozatot hozta: 

 

13/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a Gáborjáni Családsegítő 

és Gyermekjóléti Szolgálat további működtetésével, valamint a szolgálat 

alapdokumentumaival kapcsolatos előterjesztést és úgy döntött, hogy a székhelyváltozás 

folytán 2025. január 1. napjától a Gáborjáni Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat 

működtetéséhez az önkormányzat biztosít minden személyi és tárgyi feltételt, azzal, hogy egy 

fő családsegítő munkatárs közalkalmazotti jogviszonyban történő foglalkoztatásához járul 

hozzá. A Képviselő-testület jóváhagyja a családsegítő és gyermekjóléti szolgálat szervezeti és 

működési szabályzatát, valamint szakmai programját.  

 

Felkéri a polgármestert, hogy a szolgálat székhelymódosításához szükséges, a működési 

engedély módosításával kapcsolatos intézkedéseket szíveskedjen megtenni.     

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Mező Gyula polgármester 
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14.   napirendi pont Különfélék 

 C/ Előterjesztés a Gáborján külterület 0108/4 hrsz alatti külterületi út 

felújítás pályázat benyújtásáról és a kapcsolódó saját forrás biztosításáról 

 

Mező Gyula: 

Szeretném tájékoztatni a testületet, hogy külterületi út felújítására szeretnénk beadni egy 

pályázatot, összesen hetven millió forint összegben. Ehhez az önkormányzatnak saját erőt kell 

biztosítani 3.688.343.- Ft összegben. Javaslom a testületnek, hogy járuljon hozzá a pályázat 

benyújtásához és biztosítsa a projekt megvalósításához a 3.688.343.- Ft saját forrást. 

  

Micskei Tamás: 

Melyik külterületi útról van szó? 

 

Mező Gyula:  

Az Arany János utca végétől a tanyáig vezető út.  

 

Baranyai Endre: 

Hány méter az az út? 

 

Mező Gyula: 

Most nem tudom megmondani, ha kész lesz a terv, akkor tudok információt adni róla. 

 

Micskei Tamás: 

Az az út a volt termelőszövetkezeti vezetőnek a tanyájához vezető út, van értelme az 

önkormányzatnak beletenni 3.688 ezer forintot? 

Mező Gyula: 

A falu lakosai és a gazdák járnak rajta.  

 

Micskei Tamás: 

Máshonnan is meg tudjuk közelíteni a földeket. Ezt a pályázatot konkrétan erre az útra írták 

ki? 

 

Mező Gyula: 

Van egy pályázati összeg és nekünk mérlegelni kell, hogy mit tudunk belőle megvalósítani.  

 

Micskei Tamás: 

Ez a saját erő rendelkezésre áll az önkormányzatnak? 

 

Mező Gyula: 

Természetesen meg van az önerő. 

 

Micskei Tamás: 

Akkor van pénz vadkamerára is.  

 

Mező Gyula: 

A két vadkamera beszerzésre kerül, átadjuk Micskei Tamás képviselőnek és megkérjük, hogy 

helyezze fel a megfelelő helyre.  

 

Micskei Tamás: 

A műszaki segítséget természetesen megadom, elhelyezem a kamerákat. Legkésőbb jövő hét 

hétfőn átadom a két vadkamerát.  
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Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e valakinek hozzáfűzni valója, kérdése, javaslata az elhangzottakkal 

kapcsolatban. Amennyiben nincs kérdés, hozzászólás, javaslom, hogy szavazzunk. Kérem a 

képviselő-testületet, hogy aki egyetért, az kézfeltartással jelezze. 

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

14/2025. (II.13.) számú határozat 

 

A Gáborján külterület 0108/4 hrsz. alatti külterületi útfelújítás pályázat benyújtásáról a 

„Külterületi utak fejlesztése című KAP-RD43-1-25 számú” pályázati kiírás keretében: 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a Gáborján külterület 

0108/4 hrsz. alatti külterületi útfelújítás pályázat benyújtásáról és a kapcsolódó saját forrás 

biztosításáról szóló előterjesztést és a következő határozatot hozta: 

 

A Képviselő-testület megbízza a polgármestert a Gáborján külterület 0108/4 hrsz. alatti 

külterületi útfelújítás pályázat benyújtásával a Külterületi utak fejlesztése című KAP-RD43-1-

25 számú pályázati kiírás keretében. A szükséges 3.688.343.- Ft összegű saját forrást a 2025. 

évi költségvetéséből biztosítja. 

 

Határidő: 2025. március 10. 

Felelős: Mező Gyula polgármester 

 

Mező Gyula: 

Megkérdezem, hogy van-e még valakinek észrevétele, hozzászólása? 

 

Baranyai Endre: 

Nekem lenne egy javaslatom. Szeretném Polgármester Úrnak megköszönni a tavaly évi 

munkáját. Véleményem szerint évek óta szépen fejlődik a falu, ezért három havi bérének 

megfelelő jutalmat szeretnék megszavaztatni, amennyiben hozzájárul a Képviselő-testület.  

 

Micskei Tamás: 

Véleményem szerint most nem volt helye itt ennek a javaslatnak. Például nincs posta a 

településen. Van olyan település, ahol az önkormányzatnál működik a posta. Itt is ugyanúgy 

működhetne. 

 

Baranyai Endre: 

Arról, hogy átszervezték a postát nem a polgármester tehet.  

 

Balogh Csilla: 

Engem érdekelne, hogy a Magyar Posta mit kommunikált Gáborján fele, vagy mit lehetett 

volna tenni annak érdekében, hogy megmaradjon a posta. Nincs most már kézbesítőnk se, 

kisbusszal hordják ki a küldeményeket. Ez nem lenne baj, de eltűnnek a levelek. Az idősek 

nem tudnak kimenni a buszhoz, a kézbesítő pedig nem viszi be a nyugdíjat. Az eddigi 

kézbesítő már tudta, kihez kell bevinni, ki hol lakik.  

 

Mező Gyula: 

Az önkormányzatot nem is értesítették, hogy megszüntetik az eddigi rendszert és busz fogja 

ezután ellátni a feladatokat, egy napon három települést kell bejárniuk. Minden 1500 fő alatti 
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településen megszüntetik a postát és busz fog működni. A mostani intézkedésnél Gáborján, 

Újiráz és Mezősas települések kerültek sorra. Én felvettem a kapcsolatot a másik két település 

polgármesterével és bementünk Debrecenbe a postához abban a reményben, hogy sikerül 

valami eredményt elérnünk. Tisztelettel fogadtak bennünket, de ez az intézkedés már el volt 

döntve. Felajánlottam a segítségemet, azt, hogy kifizetjük a postahelyiség fűtését, esetleg 

anyagilag beszállunk a kézbesítő bérezésébe. A másik két polgármester is tett ajánlatokat, de 

semmire nem voltak nyitottak. Én, amit lehetett ebben az ügyben megtettem, nyugodt a 

lelkiismeretem.  

 

Micskei Tamás: 

Az elején volt olyan felajánlás a posta részéről, hogy az önkormányzat vagy valamelyik 

vállalkozó vállalja át a postai szolgáltatás elvégzését csak ez el lett utasítva.  

 

Mező Gyula: 

Ez nem így volt. Amikor először változtattak a postai szolgáltatáson és csak egy kézbesítő 

maradt mindenre akkor azt mondtam, hogy nézzük meg, hogy fog működni ezzel a felállással 

a postai szolgáltatás. Most már azt sem engedik, hogy valamelyik boltba betegyék a postát.  

 

Micskei Tamás: 

Azt be kellett volna vállalni, hogy itt az önkormányzaton belül működjön a posta és egy 

ember bérét fizessük.  

 

Mező Gyula: 

Nem vagy tisztában vele, hogy mennyi lenne annak a költsége.  

 

Micskei Tamás: 

Ha minden évben adunk a polgármesternek három havi juttatást akkor arra is jutna pénz.  

 

Mező Gyula: 

Annak, hogy itt posta működjön szigorú feltételei vannak. Az eddigi rendszerrel nem volt 

probléma, a kézbesítő tudta a dolgát, megismerte az itteni embereket. Erről a mostani 

változtatásról meg sem kérdeztek bennünket.  

 

Balogh Csilla: 

Az a baj, hogy van olyan utca, hogy le se mennek, mert sár van. Nem kapjuk meg a leveleket. 

Valamit tegyünk, írassunk alá petíciót a falu lakosságával vagy találjuk valami megoldást.  

 

Mező Gyula: 

Sajnos semmire nem vevők, bármit ajánlunk. Ez már el van döntve. Idő kérdése és minden 

1500 fő alatti településen így lesz működtetve a postai szolgáltatás.  

 

Micskei Tamás: 

Az megéri a postának, hogy kijön egy busz három dolgozóval és elvégzik a munkát, eddig 

meg egy fő látta el a feladatot kerékpárral. 

 

Mező Gyula: 

Ezt mi is felvetettük, de nem értünk el vele semmit. Folyamatosan kapom a szemrehányást, 

hogy nem tettem meg mindent a posta megmaradásáért, de azt is látni kell, hogy a településen 

van bankjegykiadó automata, amire a környező kistelepüléseken nincs példa. 
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Baranyai Endre: 

Térjünk vissza az eredeti javaslatomhoz. Aki egyetért azzal, hogy a polgármester részére 

három havi munkabérének megfelelő jutalom kerüljön számfejtésre a tavalyi évben végzett 

munkájáért, az kézfeltartással jelezze.  

 

A megválasztott 5 fő képviselő-testületi tag közül a jelenlévő 5 fő képviselő közül 5-en 

szavaztak, a képviselő-testület 3 igen szavazattal, 2 nem szavazattal, tartózkodás nélkül az 

alábbi határozatot hozta: 

 

15/2025. (II.13.) számú határozat 

 

Gáborján Község Önkormányzata Képviselő-testülete megtárgyalta a polgármester 

jutalmazásáról szóló előterjesztést és úgy döntött, hogy Mező Gyula polgármestert - 2024. évi 

munkájának elismeréseként - 3 havi illetményének megfelelő, összesen bruttó 3.092.700.- Ft 

összegű - jutalomban részesíti.  

 

Felkéri Jenei Attila jegyzőt, hogy az összeg számfejtéséről és kifizetéséről gondoskodni 

szíveskedjen. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Jenei Attila jegyző 

 

Micskei Tamás: 

Amikor az önkormányzaton belül valamire is azt mondjuk, hogy nincs pénz, akkor ezeknek a 

pénzeknek a szórása teljesen felesleges. Így is nagyon meg van fizetve a polgármester. 

 

Mező Gyula: 

Öt évig voltál képviselő, felvetted a képviselői tiszteletdíjat, de például még soha nem nézted 

meg az önkormányzatnál működtetett üzemek egyikét sem.  

 

Baranyai Endre: 

Véleményem szerint nem veszekedni kellene, hanem összefogni, hogy a település fejlődjön. 

 

Több hozzászólás nem volt, ezért Mező Gyula polgármester az ülést 17 óra 21 perckor 

bezárta. 

 

 

K.m.f. 

 

 

Mező Gyula sk.        Jenei Attila sk. 

polgármester           jegyző 


